

Title (en)
Igniter plug for grenades with delay mechanism.

Title (de)
Zündbaren Verschluss für Granaten mit einem Verzögerungsmechanismus.

Title (fr)
Bouchon allumeur pour grenades à mécanisme de retard.

Publication
EP 0546940 A1 19930616 (FR)

Application
EP 92403347 A 19921209

Priority
FR 9115214 A 19911209

Abstract (en)
This igniter plug for a grenade possesses a system having multiple and independent safety devices, making it possible to obtain an interruption and a misalignment of the primary components of the pyrotechnic chain during storage periods. In use, there is a mechanical delay in the placing of the pyrotechnic chain after the release of the pin (9), and a second mechanical delay for triggering the percussion of the fuse (13). In the event of faulty operation, if the percussion delay is shorter than the delay for placing the pyrotechnic chain, the striker stops the movement of placing the pyrotechnic chain and, in this case, the igniter plug is neutralised. Two concertina devices (28, 29) containing an air volume communicating with the atmosphere by way of a capillary tube (3) define the delays. <IMAGE>

Abstract (fr)
Ce bouchon allumeur pour grenade possède un système à sécurités multiples et indépendantes permettant d'avoir une interruption et un désalignement des composants primaires de la chaîne pyrotechnique durant les périodes de stockage. En utilisation, on a un retard mécanique de mise en place de la chaîne pyrotechnique après lâcher de la cuiller (9), et un deuxième retard mécanique pour déclencher la percussion de l'amorce (13). En cas de mauvais fonctionnement, si le retard de percussion est plus court que le retard de mise en place de la chaîne pyrotechnique, le percuteur vient arrêter le mouvement de mise en place de la chaîne pyrotechnique et le bouchon allumeur est dans ce cas neutralisé. Deux dispositifs à soufflets (28, 29) renfermant un volume d'air communiquant avec l'atmosphère au travers d'un tube capillaire (3) définissent les retards. <IMAGE>

IPC 1-7
F42C 9/06

IPC 8 full level
F42C 9/06 (2006.01)

CPC (source: EP)
F42C 9/06 (2013.01)

Citation (search report)
• [Y] FR 1162138 A 19580909
• [Y] CH 193110 A 19370930 - MEYNET CHARLES [CH]
• [A] GB 1260109 A 19720112 - DIEHL KARL [DE]

Cited by
CN105783614A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE ES GB IT LI NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0546940 A1 19930616; FR 2684755 A1 19930611; FR 2684755 B1 19950524

DOCDB simple family (application)
EP 92403347 A 19921209; FR 9115214 A 19911209